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Justerat                Justerat

Monica Poppen Karin Hanqvist 

Närvarande:

Ordförande       Monica Bergqvist Poppen (SPF Seniorerna)
Vice ordförande  Karin Hanqvist (PRO)

Ledamöter       Karin Lund (SPF Seniorerna)
      Ester Mogensen (SPF Seniorerna)
      Gunilla Persson (PRO)
                               

Ersättare       Stig Andersson (SPF Seniorerna)
      Inger Edvardsson (PRO)      

          Ulf Grape (SPF Seniorerna)
      Kerstin Sandelius (PRO)    
           

Förhinder       Margareta Lind (SPF Seniorerna)
                     

Närvarande tjänstemän:
Susanne Brinkenberg, avdelningschef äldreomsorg
Mikael Bohlin, utvecklingssekreterare
Anna-Lena Yngvesson, verksamhetscontroller/sekreterare

1. Godkännande av dagordningen
Föreslagen dagordning godkännes.

2. Justering av protokoll
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Ordförande och vice ordförande utses att justera protokollet.

3. Föregående protokoll
Protokollet lägges till handlingarna.

4. Besök av nämndens presidium samt stadsdelsdirektör
Ordförande Johan Paccamonti, vice ordförande Lillemor Samuelsson 
samt stadsdelsdirektör Lisa Kinnari deltar.

Pensionärsrådet har beslutat att någon från rådet ska vara 
närvarande på varje nämndsammanträde under nästa år.

Johan Paccamonti informerar om att man nu arbetar med kommande 
budget och tar upp några punkter som diskuteras:

- Det ekonomiska läget generellt. Äldreomsorgen har gjort ett 
bra arbete vilket ger ett bättre läge inför nästa år.

- Boendesituationen diskuteras i staden, Micasa har fått i 
uppdrag att se över byggnation av seniorboende.

- Vid remisser om byggprojekt bör nämnden ta ställning till om 
tillräcklig mängd serviceinrättningar planeras 

- Personalförsörjningen, hur kan man locka fler att arbeta inom 
äldreomsorgen

Pensionärsrådet tar upp frågor om:
Upphandling av matvaror, ny upphandling ger högre kostnader för bl a 
Mälarbacken. 
Vid planering av bostäder bör sociala kontaktytor byggas in för att 
motverka ensamhet. Pensionärsrådets önskemål är att alla planer 
som får bygglov ska ha gemensamhetslokaler inplanerade.
Hiss saknas i trevåningshus vilket skapar problem för bl a äldre och 
barnfamiljer. Johan Paccamonti tar med frågan till fastighetsroteln.
Hemtjänstens situation – diskussion kring personalresurser och hur 
arbete inom äldreomsorgen kan bli ett framtidsyrke, utbildning, 
kontinuitet med mera. Viktigt med god samverkan med primärvården.
Anhöriga tar stor del av omvårdnaden men behöver själva stöd för att 
orka.
50 % av äldreboendena ska drivas i privat regi vilket nämnden ser 
olika på. Det är svårt att bygga i Bromma då alla beslut överklagas. 
Därför är det viktigt att planera för boenden i ett tidigt skede.

5. Kvarstående frågor  
Inga kvarstående frågor finns.

6. Tillgänglighetsfrågor



Protokoll
Sida 3 (5)

Protokoll från Bromma stadsdelsnämnds 
Pensionärsråd den 18 november 2019

Förvaltningen informerar om att den planering som görs inför nästa år 
om större investeringar kommer att läggas fram till råden för 
synpunkter. En 5-årsplan görs för röjning osv. Trygghetsmedel kan 
sökas för t ex röjning av sly.

7. Stadsdelsnämndens sammanträde den 28 november 2019
Pensionärsrådet har tagit del av samtliga ärenden och särskilt 
kommenterat:

3. Medborgarförslag om samarbete mellan skolor, förvaltning, m fl 
gällande bland annat föräldravandring i området
Samarbete har påbörjats med Ekerö och Hässelby-Vällingby kring 
framgångsfaktorer när vuxna finns ute. Även andra än vårdnads-
havare behövs. Samordning krävs vilket är en viktig roll för 
kommunen. I Bromma finns en preventionssamordnare.

8. Remiss och Digifysiskt vårdval – Tillgänglig primärvård baserad på 
behov och kontinuitet
Pensionärsrådet har tagit del av remissen och hänvisar till respektive 
pensionärsförening centralt som också är remissinstanser. 
Konstateras dock att för äldre skulle listning hos samma läkare vara 
suveränt.

11. Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen kvartal 3 
2019
Förvaltningen informerar om att fler orsaker kan ses, antingen att man 
väntar på specifikt boende eller att man väljer att avvakta. Hänsyn ska 
tas till social situation, ensamhet, isolering, ålder samt omvårdnads-
behov vid bedömning om rätt till boende. Ibland kan ett bifall ge en 
lättnad som medför att det går att klara sig ytterligare en tid i hemmet.
Andra gånger kan anhöriga av oro driva på en ansökan men den 
enskilde vill inte.

14. Svar på skrivelse om droghandel i Annedal, Mariehäll
Pensionärsrådet undrar över vad polisen gör. Information om att 
polisen räknar med att 2020-2021 ha en väl fungerande polisinsats. 
Organisation med områdespoliser är under uppbyggnad i hela staden.

16. Svar på medborgarförslag om utegym vid Judarskogen
Planering pågår för ett par utegym under nästa år.

Remiss om Ulvsunda industriområde har sänts till Pensionärsrådet 
och Mikael Bohlin önskar ev. yttrande senast den 25 november. 
Pensionärsrådet uppger att den skrivning som fanns i remissen för 
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Alviksområdet om att beakta äldreperspektivet kan användas även för 
denna remiss. 

8. Förvaltningens rapport  
Temamånad i november är Klimatsmart senior. Flera intressanta 
samtal har förts kring broschyren ”Klimatsmart i hemmet”. 

De öppna mötesplatserna har fått fler besökare och måltidsgäster. 
Både Friskvårdscentrum och Mary´s café har fullt, främst på sina 
fysiska aktiviteter. Förvaltningen arbetar med frågan om hur det ska 
ordnas plats för fler.

Finskspråkiga minoriteten har tillsammans med Hannahemmet 
inbjudits. Ca 3-4 personer kom.

Förvaltningen för samtal med pensionärsföreningarna om hjälp att 
hålla aktivitetscentren öppna några timmar på kommande röda 
dagar. Pensionärsrådet framför önskemål om bättre servering på 
Tranebergs aktivitetscenter.

Utbildning för ca 30 hemtjänstpersonal har hållits kring psykisk 
ohälsa. Fler utbildningar planeras.

Verksamhetsplan för 2020 tar bl a upp:
- Fortsatt utveckling av förebyggande verksamhet 
- Matlyftet i samverkan med Västerort
- Öka kompetensen kring svårt sjuka äldre
- Öka kompetensen kring demens och anhörigstöd
- Välfärdsteknik, i första hand digitala inköp. Pilot om smarta 

lås ska ske i Enskede-Årsta-Vantör och en pilot om nattillsyn 
via censorer pågår. Staden ser över vilken teknik man kan ta 
till sig. Digitala kompetensutbildningar ökar.

- Schemaläggningsprogram ska prövas av Blackebergs 
hemtjänst i en pilot med start v. 15. Vikariehanteringssystem 
startar upp i december på Mälarbacken samt Sörklippan.

Moderna system införs inom äldreomsorgen om ca 2 år. Sist införs 
det för hälso- och sjukvård.

9. Rådets rapporter
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Karin Hanqvist och Karin Lund har besökt Mälarbacken där bl a 
upphandling av mat har diskuterats. De har informerats om 
brukarundersökningen.

Förvaltningen informerar om att Brommagården fått låga resultat i 
brukarundersökningen. En opartisk undersökning där boende 
tillfrågats om samma frågor har visat helt andra resultat. Skillnaden 
kan bero på vem som har besvarat frågorna.

Margareta Lind och Kerstin Sandelius har varit på Tunets och 
Tranebergs aktivitetscenter och ätit lunch och pratat med personalen. 
De har inte fått någon inbjudan till Brommagården under hösten och 
undrar över detta.

Karin Lund uppger att det är mycket bra att som ledamot i 
Pensionärsrådet kunna vara kontaktperson och ha kontakt med 
verksamheterna.

Monica Poppen har träffat enhetschefen för Enheten för 
biståndshandläggning och fått information om Samordnad Individuell 
Planering (SIP). Förvaltningen informerar om att vid utskrivning från 
sjukhus är det nu primärvårdens ansvar att kalla till SIP i hemmet. 
Sårbarheten i samverkan finns hos primärvården. 

10. Skrivelser
Inga skrivelser har inkommit.

11. Kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll nr 9
Karin Lund informerar från KPRs sammanträde. En ny form av 
mellanboende ska utredas och KPR hoppas få möjlighet att lämna 
synpunkter.  

12. Övriga frågor
Inga övriga frågor.

13. Nästa sammanträde
Måndagen den 9 december kl 10:00 – 12:00
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